
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’αριθ. 12/ 97 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 409/97 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
«Εγκριση τροποποίησης της υπ’ αριθ. 455α/95 
απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας σχετικά 
με την έγκριση κανονισμού χρήσης πεζοδρομίων-
κοινοχρήστων χώρων Δήμου Βέροιας». 

 
       Σήμερα 15 Iουλίου του έτους 1997 ημέρα της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47,  ύστερα από την 
με   ημερομηνία 10-7-1997 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ 
όλους τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του 
ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών βρέθηκαν παρόντα  18  μέλη. 
 

Παρόντες                           Aπόντες                    Παρόντες  Πάρεδροι 

1. Κ.  Ασλάνογλου Μ. Ποτουρίδης Γ. Μπαλτζής 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ.  Βαφείδης   
3. Κ. Κόλβατζης Δ. Αδάμου   
4. Α. Δελαβερίδης Κ.  Καρασαββίδου    
5. Θ. Τέτος Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα   
6. Ε. Λελεκάκης Β. Τσίλης   
7. Κ.  Πουλασουχίδης Δ. Ζαμάνης   
8. Κ. Γκαβαϊσές                                                        Απόντες Πάρεδροι 
9. Α. Μαρκούλης   Λ. Χατζηγεωργίου 

10. Α. Καραντουμάνης   Θ. Δεμερτζής 
11. Λ. Τάκης     
12. Ε. Παναγιωτίδης  
13. Ο. Σιδηρόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’αριθ. 348/97 
14. Ε. Σοφιανίδης απόφασης  αποχώρησαν   οι  κ.  κ.   Κ. Κόλβατζης και 
15. Χ. Παπαγεωργίου Ο. Σιδηρόπουλος. 
16. Γ. Χιονίδης      Κατά   τη   συζήτηση της υπ΄αρίθ. 372/97 απόφασης 
17. Μ. Αδαλόγλου αποχώρησε ο κ. Χ. Παπαγεωργίου. 
18. Π. Αγαθαγγελίδης      Κατά   τη  συζήτηση της υπ’ αρίθ. 374/97 απόφασης 

   προσήλθε ο κ. Κ. Κόλβατζης. 
        Κατά   τη  συζήτηση της υπ’ αρίθ. 378/97 απόφασης 
   αποχώρησε ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
      Κατά τη συζήτηση της υπ’ αρίθ. 379/97 απόφασης 

αποχώρησε ο κ. Α. Μαρκούλης. 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 58ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 15-7-97 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής : Με τις 664/96 και 235/97 αποφάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου 
ορίστηκε με την μεν πρώτη η απομάκρυνση από τα πεζοδρόμια της πόλης των κάθε 
είδους εμπορευμάτων, με τη δε δεύτερη η έναρξη εφαρμογής του μέτρου από 1-7-97. 
Ηδη από τις πρώτες ημέρες εφαρμογής του το μέτρο είχε σχεδόν απόλυτη επιτυχία 
και το σύνολο του επιχειρηματικού κόσμου συμμορφώθηκε, με αποτέλεσμα να 
διατηρούνται τα πεζοδρόμια σε πολύ ικανοποιητικά επίπεδα. 
 Υπάρχει πλέον η δυνατότητα από την πλευρά του Δήμου να προβλεφθούν οι 
περιπτώσεις στις οποίες λόγω ειδικών περιστάσεων υφίσταται η δυνατότητα να 
παραχωρηθεί μέρος του πεζοδρομίου/πεζόδρομου σε καταστηματάρχες και μάλιστα 
ειδικά σ’ αυτούς που πωλούν βιομηχανικά-βιοτεχνικά προϊόντα, με τον απαραίτητο 
όρο ότι το υπολειπόμενο τμήμα επαρκεί για την ασφαλή και ακώλυτη διέλευση των 
πεζών ή και ειδικών οχημάτων (πυροσβεστική, ασθενοφόρο, κλπ) όπου απαιτείται. 
 Ως τέτοιες περιπτώσεις έχουν καταγραφεί οι ακόλουθες : 
 α) Στους πεζόδρομους να επιτρέπεται η παραχώρηση μέχρι ½ μέτρου για 
τοποθέτηση προϊόντων και μόνο στην πρόσοψη του καταστήματος. 
 β) Στα πεζοδρόμια να επιτρέπεται η παραχώρηση μέχρι ½ μέτρου και με τον 
όρο ότι υπολείπεται πεζοδρόμιο τουλάχιστον ενός μέτρου. Η δυνατότητα αυτή δεν 
ισχύει στο κέντρο της πόλης, όπως προσδιορίζεται από τις οδούς Θωμαίδου, 
Ανοίξεως, Ακροπόλεως, Δήμητρας και Βερόης και  
 γ) Τις ημέρες και ώρες της Λαϊκής Αγοράς επιτρέπεται στα καταστήματα που 
εδρεύουν σε οδούς και αποκλείονται κυκλοφοριακά να κάνουν χρήση πεζοδρομίου 
σε επιφάνεια της πρόσοψής τους και μέχρι 50% του συνόλου. 
 Το οφειλόμενο τέλος χρήσης πεζοδρομίου είναι το προβλεπόμενο από την 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. Στην περιορισμένη χρήση (Λαϊκή Αγορά) 
περιορίζεται στο 1/6 του συνολικού. 
 Παράβαση του χώρου που επιτρέπεται η τοποθέτηση εμπορευμάτων- κατά 
την άδεια του Δήμου- συνεπάγεται εκτός από το προβλεπόμενο πρόστιμο και 
ανάκληση της αδείας. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος : Το μέτρο αυτό εφαρμόστηκε και συμμορφώθηκε το σύνολο 
σχεδόν του εμπορικού κόσμου. Είχαμε διάφορα ερεθίσματα, από κατοίκους, 
επαγγελματίες και τον εμπορικό σύλλογο που συνοψίζονταν σε διάφορα αιτήματα 
που αν τα κρίναμε δεκτά θα αναιρούσαμε όλο το μέτρο. Η φιλοσοφία του μέτρου 
εκτός της αισθητικής είναι η εξασφάλιση της απρόσκοπτης κίνησης των πεζών διότι 
τα πεζοδρόμια στο κέντρο της πόλης τα περισσότερα είναι πολύ στενά. 
 Ετσι έμπαινε ένα ζήτημα τί γίνεται με τους πεζόδρομους που υπάρχει η 
δυνατότητα κίνησης. Υπάρχει ένα αίτημα του Εμπορικού Συλλόγου, που καλύπτει 
200 επιχ/σεις σ’ όλη την πόλη, να επιτρέπεται στα βιοτεχνικά και βιομηχανικά 
προϊόντα και ουσιαστικά το μέτρο θα περιοριζόταν μόνο στους μανάβηδες. 
 Υπήρχε ένα αίτημα από πλευράς των συνοικιακών κατ/μάτων και υπάρχει κι’ 
ένα αίτημα των κατ/ρχών που βρίσκονται στην οδό Μ. Αλεξάνδρου κι’ η οποία 
κλείνει την ημέρα του παζαριού δηλ. την Τρίτη. 
 Συνοψίζοντας όλα αυτά τα θέματα η πρότασή μου είναι η εξής : 
 α) Απαγορεύεται σε κάθε είδους επιχ/ση στο κέντρο της πόλης η έκθεση 
εμπορευμάτων στα πεζοδρόμια. Είναι ήδη στενά και δεν μπορούμε να τα 
επιβαρύνουμε επί πλέον. 



 β) Στις επιχ/σεις που βρίσκονται μέσα στο πλέγμα των πεζοδρόμων 
επιτρέπεται η έκθεση εμπορευμάτων μέχρι 0,50 μ μόνο και μόνο στο μήκος της 
πρόσοψής τους. Οχι μ’ αφήνει ο γείτονας, ο απέναντι κλπ. 
 γ) Στις συνοικίες επιτρέπεται μέχρι 0,50 μ. Οταν λέμε συνοικίες εννοούμε το 
χώρο που καθορίζεται έξω από τον κύκλο των οδών Θωμαϊδου, Ανοίξεως, 
Ακροπόλεως, Δήμητρας και Βερόης. 
 δ) Τις μέρες που έχει παζάρι, δηλ. μόνο την Τρίτη, και για όσο διάστημα θα 
διαρκεί αυτό, στην οδό Μ. Αλεξάνδρου να επιτρέπεται μέχρι 0,50 μ στο 50% του 
συνόλου της πρόσοψής τους. Αυτό θα ισχύει για το τμήμα από Κεντρικής μέχρι την 
Ακροπόλεως. Οσο διάστημα θα είναι εκεί το παζάρι. 
 Στην περίπτωση που κάποιος δεν θα τηρεί αυτά τότε θ’ ανακαλείται η άδειά 
του. 
 Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
 Αδαλόγλου : Τα κατ/ματα που έχουν μάρμαρα πριν το πεζοδρόμιο θα 
επιτρέπεται η έκθεση των προϊόντων τους; Τα κατ/ματα που έχουν πληρώσει την 
άδεια χρήσης πεζοδρομίου για το 1997 θα επιστραφούν τα χρήματά τους;  
 Σοφιανίδης : Για τις ταβέρνες τί θα γίνεται; 
 Δήμαρχος : Για τις ταβέρνες έχουμε τον κανονισμό όπως ισχύει. Δεν αφορά 
την απόφασή μας αυτή. 
 Πρόεδρος : Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Χιονίδης : Δύο λόγια μόνο. Θέλω να συγχαρώ το Δήμο, διότι μ’ αρεσε η 
πόλη όπως έχει γίνει. Επίσης δεν έχει καταστραφεί κανείς. 
 Δήμαρχος : Ο κ. Πουλασουχίδης έδωσε καθημερινώς μάχες γι’ αυτό.  
 Πουλασουχίδης : Να δώσω και μερικές απαντήσεις. Για τα μάρμαρα, η 
απόφασή μας είναι ότι περιορίζεται το κατ/μα μέχρι τη ρυμοτομική γραμμή. Τα 
μάρμαρα είναι ρυμοτομική γραμμή άρα μέχρι εκεί επιτρέπεται ούτως ή άλλως. 
Επιτρέπονταν και με την προηγούμενη απόφαση. Για όσους έχουν πληρώσει ήδη 
έχουν ειδοποιηθεί, μετά την απόφαση του Δ.Σ, ότι λήγει η άδεια την 30-6-97 και 
μπορούν να πάρουν πίσω τα μισά χρήματά τους. 
 Θα ήθελα να καταθέσω δύο προτάσεις για  να συμπληρωθεί η πρότασή σας κ. 
Δήμαρχε. α) Στην περίπτωση παράβασης της επιφάνειας που παρέχεται η άδεια να 
επιβάλλεται το πρόστιμο και ν’ ανακαλείται η άδεια. β) Στις συνοικίες 0,50 μ να 
επιτρέπεται με την προϋπόθεση ότι θα μένει 1,00μ πεζοδρόμιο. Διότι σε ορισμένα 
σημεία το πεζοδρόμιο είναι στενό. 
 Δήμαρχος : Σωστά. 
 Πρόεδρος : Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του Δημάρχου; 
 Σύμβουλοι : Ναι. 
 Το Δ.Σ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη : 
1.- Το από 15-7-97 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις υπ’ αριθ. 664/96 και 235/97 προγενέστερες αποφάσεις του με τις οποίες 
ορίστηκε η απομάκρυνση από τα πεζοδρόμια της πόλης των κάθε είδους 
εμπορευμάτων και η έναρξη εφαρμογής του μέτρου αυτού από 1-7-97 αντίστοιχα. 
3.- Τα αιτήματα των:α) Εμπορικού συλλόγου, β) Συνοικιακών κατ/μάτων και γ) 
Καταστηματαρχών οδού μ. Αλεξάνδρου που έχουν κατατεθεί προφορικώς ή 
εγγράφως στο Δήμο σχετικά με την άδεια χρήσης πεζοδρομίου για έκδοση 
βιομηχανικών-βιοτεχνικών προϊόντων τους. 
4.- Οτι υπάρχει δυνατότητα σε ειδικές περιπτώσεις να παραχωρηθεί μέρος του 
πεζοδρομίου/πεζόδρομου σε κατ/ρχες που πωλούν βιομηχανικά-βιοτεχνικά προϊόντα. 



5.- Την ανάγκη τροπ/σης των υπ’ αριθ. 664/96 και 235/97 προγενεστέρων 
αποφάσεών του. 
6.- Τις προτάσεις του Δημάρχου. 
7.- Τις διατάξεις του αρ. 30 του Π.Δ 323/89(ΔΚΚ) όπως αντικαταστάθηκαν με το 
άρθρο 44 του Ν. 2218/94. 
 
    
  
    Αποφασίζει  Ομόφωνα 
 
 Εγκρίνει την τροπ/ση της υπ’ αριθ. 455α/95 προγενέστερης απόφασής του, 
για έγκριση κανονισμού χρήσης πεζοδρομίων-κοινοχρήστων χώρων Δήμου Βέροιας, 
οπως αυτός τροποποιήθηκε με την υπ’ αριθ. 235/97 όμοιά του, ως εξής : 
 «Στο άρθρο 5 του παραπάνω κανονισμού προσθέτει νέα παράγραφο ως εξής : 
    8.α) Στους πεζόδρομους επιτρέπεται η παραχώρηση μέχρι ½ μέτρου για 
τοποθέτηση προϊόντων και μόνο στην πρόσοψη του καταστήματος. 
 β) Στα πεζοδρόμια επιτρέπεται η παραχώρηση μέχρι ½ μέτρου και με τον όρο 
ότι υπολείπεται πεζοδρόμιο τουλάχιστον ενός μέτρου. Η δυνατότητα αυτή δεν ισχύει 
στο κέντρο της πόλης, όπως προσδιορίζεται από τις οδούς Θωμαίδου, Ανοίξεως, 
Ακροπόλεως, Δήμητρας και Βερόης. 
 γ) Τις ημέρες και ώρες της Λαϊκής Αγοράς επιτρέπεται στα καταστήματα που 
εδρεύουν σε οδούς που αποκλείονται κυκλοφοριακά να κάνουν χρήση πεζοδρομίου 
σε επιφάνεια της πρόσοψής τους και μέχρι 50% του συνόλου. 
 Το οφειλόμενο τέλος χρήσης πεζοδρομίου είναι το προβλεπόμενο από την 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. Στην περιορισμένη χρήση (Λαϊκή Αγορά) 
περιορίζεται στο 1/6 του συνολικού. 
 Παράβαση του χώρου που επιτρέπεται η τοποθέτηση εμπορευμάτων- κατά 
την άδεια του Δήμου- συνεπάγεται εκτός από το προβλεπόμενο πρόστιμο και 
ανάκληση της άδειας. 
 
  



Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 409/ 1997 
.............................................................................................................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ. Κόλβατζης Ο. Σιδηρόπουλος 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Θ. Τέτος Χ.  Παπαγεωργίου 
 Ε. Λελεκάκης Γ. Χιονίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ.  Πουλασουχίδης Μ. Αδαλόγλου 
 Α. Γκαβαϊσές Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Α. Μαρκούλης   

       ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Α. Καραντουμάνης   
     
     
     

 
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 28-7-1997 

        Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 
 
 

      ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΠΟΥΛΑΣΟΥΧΙΔΗΣ 
 


